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  :רקע ותיאור הבעיה

 .וכן השתחרר זן אחד מהקרנטינה  בשנים האחרונות ניטעו מספר חלקות של זנים חדשים באזור

הגדרת תכונותיהם , הזנים שניטעו לא מוכרים ולא נערך מעקב איכותי אחר הזנים כולל זיהויים

 .וקביעת מדדי קטיף

ב . פיתחנו שיטות לבדיקה של מדדי הקטיף. תחלנו במעקב מסודר אחר הבשלת הזניםה 8002 -ב

 .  חלק מהזנים נפסל.  בוצע מבחן טעימה. נבדקו כל הזנים במעבדה לקירור והובאו להבשלה 8002

, וברצוננו ללוות את מהלך גידול הפרי, נכנסו חלקות מסחריות של מספר זנים לניבה 8008בשנת 

 .אם יתעוררו ולנסות לתת להם תשובה, ידוליותלזהות בעיות ג

ינטאו שהשתחרר מהקרנטינה וניטע בחלקה בחוות מתיתיהו אמור להתחיל לשאת 'כמו כן הזן ג

 .ויש להתחיל בתהליך הלמידה שלו, פרי

 

 תוצאות

 .במסחר מספר חלקות של הזן   גרין לייט

כלומר אמצע . כחודש לפניו אך ניקטף(  מוטציה של היווארד) דומה להיווארד , הזן ירוק

 .ספטמבר

ללא , וניכנסו לקטיף מיידי בחלקות, לקראת תחילת ספטמבר הפרי התחיל לנשור, 8008בשנת 

 .הגדרת מדדי הבשלה סדירים

 .  התחלנו לבדוק סוכר בפרי החל ממחצית אוגוסט 8002ב

 2.2%מת סוכר של עם ר. 80-8282חלקו היה מוכן לקטיף כבר ב .  הפרי במטע אינו אחיד בהבשלה

 . וחלקו היה בוסר לחלוטין והגיע לרמת סוכר לקטיף רק חודש מאוחר יותר

מכיוון שאין מדד אחר מלבד בדיקה הרסנית של הפרי לרמת הסוכר .  הפרי המגיע להבשלה נושר

 .וברובו בוסר, יש בעיה קשה בגידול הזן ובהבאתו לשוק במצב של פרי במצבי הבשלה שונים, שבו

 .מומלץ לנטיעה למרות ההקדמההזן לא 

 

הזן יצא מהקולקציה של זני בן דור שהובאו . החל להניב לפני שנתיים, שנמצא במסחר זן    222

 .מאיטליה

 .פורה מאוד.  ימים לפני ההיווארד 00קטיף כ , גודל בינוני, זן צהוב

 8002שנת .  י הנקבהמסתבר שהזכר פורח הרבה אחר.  AC27הזן הגיע לארץ עם זכר בשם 

 .וחלק מהחלקות סבלו מחנטה גרועה, המיפגש היה גרוע ביותר

ומספר . דבר שדורש ימי עבודה רבים ביותר, כתפיים 000%הפוריות הגבוהה שלו מתבטאת ב

 .ע"וגם הדילול הזה דורש הרבה מאוד י.   00כ מעל "בד –. פירות גדול מאוד על שריג

 .הישתמרות הזן אינו מצטיין בטעמו ובכושר

 למרות יחודו כזן צהוב, הזן לא ממולץ לנטיעה



הזן הינו אחד מהזנים . מקדים את ההיווארד בכשבועיים, זן צהוב. זן פטנטי . זן חדש   ינטאו'ג

 .טעים. 'ג 20פרי של , שם הוא פורה מאוד. הנטועים בהיקפים גדולים באיטליה

 .יהוניטע בחלקה במתית. השתחרר מהקרנטינה לפני שנתיים

 .בעולם שיחי הזנים הצהובים מורכבים על כנה

. עדיין לא הגיע למלוא גודלו.  התפתחות השיחים חלשה מאוד. הנטיעה בחווה הזן על שורשיו

 .בחלקה לא היה פרי

ולכן אין . טרם קיבלנו תושבה חיובית. היתה פניה של הענף לחברה המייצגת את הזן להפצתו

 .ריבוי של הזן

 

 סיכום

טעמים והארכת עונת , וי בארץ רעב לזנים חדשים לריענון הענף ולהרחבתו במגוון זניםענף הקיו

 .בעיקר להקדמה -השיווק

, רצוי להביא לארץ רק זנים שהפכו מסחריים בעולם, אם זאת בגלל גודל הענף ויכולתו הכלכלית

 . הן בהיקפים והן במבחן הזמן

בעיקר בגלל בעיות פטנט .  ם ללא הצלחהבינתיי –אנו עושים מאמצים לייבא זנים איכותיים 

 .ובעיות פיטוסניטריות


